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Canadian Tree Species Nutrient Database

Background

Construction of this database began with the compilation of existing databases. The data thus gathered were then pooled, and a literature review was conducted to obtain values for Canadian tree species that were not well represented.

The databases compiled include Kimmins et al. (1985), Pardo et al. (2004), and unpublished data collections from two forest nutrient cycling projects in Canada: the Forest Nutrition Database compiled by the Forest Nutrition Group of the Sustainable Forest Management Network (J.W. Fyles and S. Welke, pers. comm.), and a database compiled for an Environment Canada Georgia Basin Critical Loads project (B.D. Titus and D.G. Maynard, pers. comm.). A literature search for under-represented species was completed in May 2011.  

An analysis of the Canadian Tree Nutrient Database can be found in a scientific paper submitted for publication in November 2012: Paré, D.; Bernier, P.; Lafleur, B.; Titus, B.D.; Thiffault, E.; Maynard, D.G.; Guo, X. Estimating stand-scale biomass, nutrient contents and associated uncertainties for tree species of the Canadian forests. 

The data are also included in the web-based CFS Biomass Calculator for estimating biomass availability and nutrient losses from sites subjected to different levels of harvesting intensity (https://apps-scf-cfs.rncan.gc.ca/calc/en/calculateur-calculator).
Use of the database

While every care has been taken to ensure the accuracy of values in the database, we did not confirm values incorporated from other databases with original values in the literature. Nutrient values are expressed as concentrations (% dry weight); they were entered as found and then rounded using Excel. The values viewed are therefore not necessarily expressed as significant figures, but this can be ascertained by using the decimal place feature in Excel.
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Base de données sur les éléments nutritifs des essences forestières canadiennes 

Contexte

L’établissement de la présente base de données a eu comme point de départ la compilation de bases de données existantes. Les données recueillies ont ensuite été consolidées, et une recherche documentaire a été effectuée pour obtenir des valeurs pour les espèces d’arbres du Canada qui étaient peu représentées dans la base de données. 
Parmi les bases de données compilées, mentionnons Kimmins et collab. (1985), Pardo et collab. (2004) et les collections de données non publiées de deux projets sur le cycle des éléments nutritifs des forêts au Canada, soit la base de données sur la nutrition des forêts compilée par le groupe sur la nutrition des forêts du Réseau de gestion durable des forêts (J.W. Fyles et S. Welke, comm. pers.) et la base de données compilée en vue du projet sur les charges critiques dans le bassin de Géorgie d’Environnement Canada (B.D. Titus et D.G. Maynard, comm. pers.). Une recherche documentaire sur les essences sous-représentées a été réalisée en mai 2011.  

Une analyse de la base de données sur les éléments nutritifs d’essences canadiennes est présentée dans un article scientifique soumis pour publication en novembre 2012 : Paré, D.; Bernier, P.; Lafleur, B.; Titus, B.D.; Thiffault, E.; Maynard, D.G.; Guo, X. Estimating stand-scale biomass, nutrient contents and associated uncertainties for tree species of the Canadian forests. 

Les données sont aussi intégrées au calculateur de biomasse Web du Service canadien des forêts servant à estimer la disponibilité de la biomasse et les pertes d’éléments nutritifs dans les sites soumis à différentes intensités de récolte (https://apps-scf-cfs.rncan.gc.ca/calc/fr/calculateur-calculator).

Utilisation de la base de données 

Bien que toutes les précautions aient été prises pour assurer l’exactitude des valeurs contenues dans les bases de données, nous n’avons pas vérifié les valeurs intégrées tirées d’autres bases de données par rapport aux valeurs originales tirées d’ouvrages spécialisés. Les valeurs des éléments nutritifs sont exprimées sous forme de concentrations (pourcentage du poids sec). Elles ont été entrées telles quelles puis arrondies avec le logiciel Excel. Les valeurs montrées ne sont donc pas nécessairement exprimées à des chiffres significatifs, ce qui peut toutefois être vérifié à l’aide de la fonction décimale d’Excel.
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